
Referat medlemsmøte Holmestrand Rotary 16.11.2021 

 
Dagens tema var: AVRENNING fra LANDBRUKET til ferskvann og Oslofjorden. Hva gjør 
bøndene? Foredrag ved Silje Eckdahl, nestleder i Vestfold og Telemark bondelag. 
 
Eckdahl startet foredraget med å fortelle litt om seg selv. Familien eier en bondegård i 
Horten.  Mannen jobber primært utenfor gården, så det er Silje som har hovedansvaret for 
driften, som består av bl.a. bringebærproduksjon, 30 hester, korn og gras. Bondelaget i 
Vestfold og Telemark har ca 4.800 medlemmer og alle kan bli medlem. Trenger ikke ha gård. 
Før hovedtemaet for foredraget gikk Eckdahl nærmere inn på verdiskapningen i landbruket. 
Det var på forhånd delt ut et info‐ark med en rekke nøkkeltall over landbruksproduksjonen i 
Holmestrand. Førstehåndsverdien i jordbruket i Vestfold og Telemark utgjør 2,4 milliarder. I 
tillegg utgjør skogbruket 400 millioner kroner. 
 
Når det gjelder avrenning fra landbruket, er det særlig Hillestadvannet, Bergsvannet og 
Eikeren som er i fokus. Utfordringen er at Hillestadvannet, Vikevannet og Haugestadvannet 
renner nordover gjennom Bergsvannet og ut i drikkevannskilden Eikeren. Med tanke på hvor 
forurenset Hillestadvannet er, utgjør dette en potensiell risiko for drikkevannskilden.  
Foreløpig har Eikeren god kvalitet, men man står imidlertid over for en potensiell risiko for 
forurensning av drikkevannet.  
 
Det er vel riktig å si at Eckdahl vedgikk at landbruket er en meget betydelig bidragsyter til 

avrenningen og forurensningen, men mente at landbruket ikke kunne påta seg all skyld. 

Andre aktiviteter bidrar også. Til slutt gjennomgikk Eckdahl “Nasjonale føringer til jordbruket 

i vannarbeidet”. Det skal være kunnskapsbasert tilnærming til vannforvaltningsplanene. 

Virkemiddelbruk må balansere mellom produksjonshensyn og miljøhensyn. Restriksjoner 

mot gjødsling eller jordbearbeiding kan gå ut over avling og lønnsomhet.  Det er behov for 

forsterket innsats fra landbrukets side for å få en god tilstand i alle landbrukspåvirkede 

vannforekomster.                                                                                

 
Foredragsholderen hadde på forhånd signalisert at hun gjerne tok spørsmål underveis. Dette 
var noe forsamlingen benyttet seg av til gangs. Det ble veldig mange spørsmål fra salen, noe 
som viste at temaet engasjerte kraftig.  Oppmøtet fra medlemmene var meget godt. 
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